
PROTOKÓŁ Nr XXX/2009 

 

 

z XXX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 28 grudnia 2009 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 10
00

, a zakończyła o 

godzinie 11
35

. Sesji przewodniczył Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15 co stanowi 100%. W sesji udział brało 6 

pracowników urzędu gminy, osób zainteresowanych obradami nie było. 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXX sesji Rady Gminy 

- stwierdzenie quorum. 

      2.   Podjęcie uchwał: 

 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 

rok, 

 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz innych Uzależnień na rok 2010, 

 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Czarne Błoto, 

 w sprawie rozpatrzenia pisma dotyczącego uchylenia uchwały Rady Gminy Zławieś 

Wielka z dnia 4 października 2001 roku Nr XV/185/2001, 

 w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2009. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 

4. Zakończenie obrad XXX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XXX sesji Rady Gminy – stwierdzenie quorum. 
 

XXX sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył i powitał zebranych Zbigniew Drewnowski 

– przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nikt nie wniósł uwag. 

 

 

Ad. 2 

Podjęcie uchwał. 
 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odczytała uzasadnienie do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 rok. 

 

Na salę wszedł radny Zenon Podgórski. 
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Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Przypomniał, że swojego czasu Pan wójt informował radę, że nie będzie dokładał do 

przedszkoli. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Poinformowała, że zgodnie z ustawą o systemie oświaty, jeżeli dzieci w terenu gminy 

uczęszczają do przedszkoli w tym przypadku w Toruniu to Urząd Miasta Torunia obciąża za 

to gminę. W toruńskich przedszkolach jest 21 dzieci głównie z Rozgart i Górska. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Rozumie, że każdy kto złoży wniosek o taką dotację to ją uzyska. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała, że dopłaty nie wynikają z wniosków rodziców. Obowiązek dopłaty wynika z 

ustawy i urząd miasta nas obciąża. Gdyby do naszego przedszkola uczęszczały dzieci z 

innego terenu, też byśmy obciążali. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy odczytywać treść uchwały. 

 

Radni oznajmili, że nie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXX/184/2009 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 rok 
 

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Omówiła projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz innych Uzależnień na rok 2010. 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz innych Uzależnień na rok 

2010. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXX/185/2009 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
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                 oraz innych Uzależnień na rok 2010. 
 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Czarne Błoto. 

Przypomniał, że w lutym podjęto uchwałę dla 7 działek nie wpisano do uchwały działki, która 

ma 50m
2
. Ta uchwała jest uzupełniona o tą działkę. 

Wskazał na mapie działkę, o którą chodzi. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poinformował, że przeglądał uchwałę z 26 lutego i w stosunku do obecnego projektu są 

zmiany, jest inna numeracja działek.  

Zapytał z czego to wynika i dlaczego nie zostało to uwzględnione w uzasadnieniu. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że działki zostały uaktualnione, ponieważ nastąpiły nowe podziały, które 

wynikły z wprowadzanej działki. Teren objęty uchwałą jest ten sam. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zapytał, co z działkami, które nie zostały uwzględnione – 327/11. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że powstały z niej dwie nowe działki. 

Procedura zacznie się od początku. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Zbigniew Drewnowski - przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXX/186/2009 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  

                 przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Czarne Błoto 
 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał pismo pana Wiesława Rzeszutko z dnia 28 lipca 2009 roku dotyczące uchwały Nr 

XV/185/2001 Rady Gminy z dnia 10 października 2001 roku w sprawie zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka na obszarze wsi Czarnowo – 

tereny osiedleńcze. 

Pan Rzeszutko w związku z nie zabezpieczeniem terenów budowlanych  przed zalaniem 

zaskarżył uchwałę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy. 

Odczytał pismo WSA w Bydgoszczy, które przekazuje wg właściwości pismo pana 

Rzeszutko. 
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Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odczytał przygotowaną odpowiedź na skargę pana Wiesława Rzeszutko. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Uważa, że Rada powinna upoważnić Pana wójta do udzielenia odpowiedzi ze względu na 

szybkość procesowania. 

Faktycznie należało to do kompetencji Rady, ale musiałoby to się odbywać przez Komisję 

Rewizyjną Rady Gminy. 

 Cały czas nie zmienia zdania, że sporządzenie planu na tym terenie stanowiło skrajną 

nieodpowiedzialność. Może w tym przypadku nastąpiło przedawnienie i roszczenie będzie 

odrzucone. 

Poinformował, że w tej sprawie będzie wstrzymywał się od głosu. 

 

 Andrzej Pyzik – radny 

Co można było zrobić w tej sprawie, żeby odwołać tą uchwałę, przecież dopiero wtedy 

zaczynała się budowa domów. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Sprawa została wywołana przez pana Rzeszutko w 2007 roku za naszej kadencji 5 lat po 

uchwaleniu uchwały. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

W 2001 roku weszła ustawa o prawie wodnym, można było zmienić uchwałę jak było 

jakiekolwiek zagrożenie dla mieszkańców.  

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wojewoda uznał, że uchwała podjęta była zgodnie z prawem, bo została opublikowana. 

Bezpiecznie będzie jak sąd uchyli tą uchwałę. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Co się  stało to się stało. Była jakaś procedura, Wojewoda nie uchylił uchwały. Od momentu 

powstawania domów w Czarnowie do dzisiaj wiemy jaki jest stan faktyczny. Jest wysoki 

poziom wód, woda stoi w piwnicach. Wnioskowała już o to, żeby tamte tereny wstrzymać, 

żeby nie były budowlane bo problemy te mogą się napiętrzyć na następne lata. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa. 

Jeżeli chodzi o rzekę Wisłę można się spodziewać różnych rzeczy. Na te tereny oddziałuje 

cofka Wisły, ponieważ pod drogą 80 nie ma zamknięcia , nie ma śluzy. Nie wiedzieliśmy o 

cofce. 

Ogłosiliśmy przetarg na opracowanie koncepcji zamknięcia osiedla Nasza Dolina przed 

skutkami powodzi. 4 maja mają być otwierane oferty. Myślimy o budowie wału wstecznego 

ogrodzeniu od strony Wisły, ale o tym wypowiedzą się projektanci. Kanał Górny i Dolny jest 

własnością Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych. Chcemy, żeby i oni 

uczestniczyli w tym zadaniu. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Pan Rzeszutko jest zawsze najbardziej poszkodowany przez te podtopienia, jest w najniższym 

punkcie. Błąd na pewno został popełniony. Oczekiwania mieszkańców to budowa śluzy. 

Zabezpieczenie wałami nie załatwi tematu. Problem będzie jak woda podtopi więcej domów. 
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Małgorzata Kutnik – radna 

Są tam tereny budowlane, a nie powinno ich tam być, bo wiadomo jakie są konsekwencje 

cofki Wisły. Przy tak skromnym budżecie budowa tamy czy innych zabezpieczeń to są 

pieniądze dla nas niewyobrażalne. Czy nie byłoby celowe, żeby nie powstawały tam następne 

działki budowlane. Myśli o przyszłych radnych i przyszłych kadencjach, bo wtedy dopiero 

będą mieli problem. Jeżeli teraz nie zablokujemy powstawania następnych domów to będą 

następne problemy. Myśli, że można zablokować budowę, taka decyzja powinna być podjęta 

dużo wcześniej skoro było wiadomo, że są tam jakieś problemy. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Skoro będą powstawały budynki to świadomie będziemy brnąć w następne kłopoty i długi. 

Koncepcji też nikt nie zrobi za darmo. Należy zablokować pozwolenia na budowę. 

 

Henryk Lizak – radny 

Właścicielem tych terenów jest pan Rolirad i on też powinien brać udział w jakiś kosztach. 

On bierze pieniądze za działki, on też jest odpowiedzialny. Jest świadomy wszystkiego, 

zarabia na tym i wie co sprzedaje. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Pan Rolirad został zwolniony z opłaty planistycznej i z tytułu sprzedaży tych działek nic nie 

wpłynęło do gminy, a z takich pieniędzy można byłoby robić jakieś inwestycje. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Po iluś latach pojawił się problem szczególnie Panu, który wybudował dom nadzwyczaj 

blisko kanału, tak czy inaczej trzeba chronić ten teren. Pan Rolirad jest zainteresowany 

ochroną terenów, nie tyle samym budowaniem ale żeby ochrona ta powstała. Nie jest mu 

obojętny los tych, którzy tam mieszkają. Każdy z nich chciał się wybudować maksymalnie 

blisko kanału i te parę domów przy większej cofce zagrożone jest podtopieniem. 

Odbył kolejne spotkanie z dyrektorem Wilkanowiczem z udziałem pana Rolirada i został 

ustalony tok działania. Okazało się, że w naszym województwie nie jest wykorzystanych 70 

milionów na ochronę przed powodzią. Zaczęliśmy od ogłoszenia przetargu na opracowanie 

koncepcji. Z rachunku ekonomicznego wyjdzie, czy będzie budowana pompownia ze śluzą, 

czy będzie budowany wał wsteczny. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Stwierdził, że nie tylko Czarnowo jest terenem zalewowym, bo pamięta jak zalane było też 

Gutowo. Zabezpieczenie potrzebne jest nie tylko dla Czarnowa ale i dla innych miejscowości. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Uważa, że dopóki nie powstanie śluza, czy przepompownia można na dzień dzisiejszy 

wstrzymać budowy domów. Nie możemy zamykać oczu i udawać, że nie wiemy co się dzieje. 

Sprzedający nie powie kupującemu, że tam może być wysoka woda. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Uważa że sąd administracyjny zadecyduje, czy uchyli, w jakiej części i to będzie podstawa do 

zmiany planu. 

Uchwała dotyczy udzielenia odpowiedzi na skargę. Jak sąd orzeknie to trzeba będzie 

orzeczenie zrealizować. 
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Zenon Podgórski – radny 

My jesteśmy gospodarzami terenu i my powinnyśmy  zrobić pierwszy krok, żeby sąd wiedział 

na czym bazować. Wody gruntowe będą podchodziły i te miejsca zablokować panu 

Roliradowi. On jest w dobrej komitywie z wójtem i będzie sprzedawał. On sprzedaje działki, 

a Pan wójt mu nie zaprzecza. My musimy podjąć jakiś krok i w tym momencie nie możemy 

zwracać uwagi na pana Rolirada. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Sąd ustali, czy zawiniła Rada Gminy czy Wojewoda. Będzie rozprawa i wyrok. Należy dzisiaj 

podjąć uchwałę i zawieźć ją do sądu. Sąd się odniesie do planu. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

W 1985 roku wybudowano w Czarnowie wał, czy jest jakiś wgląd jak ten wał miał być 

zakończony. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odpowiedział, że tak jak jest. Był na spotkaniu jak wał był odbierany. Był też zastępca szefa 

głównego komitetu krajowego. Zaprowadziłem go pod ten mostek. Był on zdziwiony i kazał 

dobudować dyrekcji WZIR-u. WZIR przygotował dokumenty pozwolenie wodno-prawne i 

wystąpił do urzędu o wydanie decyzji na budowę stacji pomp. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zapytał, jaki to był rok. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Musiałby zobaczyć kiedy było wydawane pozwolenie wodno-prawne. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Jak to połączyć z faktem, że Pan niedawno twierdził, że gmina nie miała wiedzy, że tam są 

tereny zalewowe. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

To były dziewięćdziesiąte lata. Jest wał jak do sufitu, szosa i dziura. Nie było jeszcze wtedy 

planów. 

 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał, co z koncepcją. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy  

Będzie rozpatrywanie ofert. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Potrwa to około 2 miesięcy, bo koncepcje trzeba uzgodnić z Rejonowym Zarządem 

Gospodarki Wodnej w Gdańsku, WZMiUW i Zarządzaniem Kryzysowym Wojewody. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, jakie będą konsekwencje prawne jeżeli sąd uchyli uchwałę. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że na dzień dzisiejszy trudno to przewidzieć. 
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Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy nie trzeba z powrotem dla Czarnowa przygotować studium. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy  

Poinformował, że na dzień dzisiejszy gmina ma studium i ten teren w Czarnowie też jest w 

studium. To co jest teraz robione to tylko zmiany do obecnego studium, trzeba się zastanowić, 

czy zmieniać studium i to uchwalać. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

To nie jest w porządku, że nam niektórym radnych zarzuca się, że przez nas studium  nie 

zostało uchwalone. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Nasza gmina jest dużą bombą , bo zanim woda cofa się przed mostem to widać przesiąki na 

wale, nie wie w jakim stanie jest wał. Możemy wybudować śluzę, a wał pęknie w innym 

miejscu. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia pisma 

dotyczącego  uchylenia uchwały Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 4 października 2001 

roku Nr XVI/185/2001. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 10 głosach „za” i 5 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XXX/187/2009 

w sprawie rozpatrzenia pisma dotyczącego  uchylenia uchwały Rady Gminy Zławieś  

                 Wielka z dnia 4 października 2001 roku Nr XVI/185/2001. 

 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Omówiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków , które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2009. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków , które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2009. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXX/188/2009 
w sprawie ustalenia wydatków , które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2009 

 

 

O godzinie 11
15

 przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę. 

O godzinie 11
30

 wznowił obrady XXX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
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Ad. 3 

Wolne wnioski i zapytania. 
Przekazał życzenia od Starosty Toruńskiego i przewodniczącego Rady Powiatu oraz od posła 

Zbonikowskiego. 

Odczytał zaproszenie do GOK na przegląd kolęd i pastorałek. 

 

 

Nikt więcej nie  zabrał głosu. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 11
35

 zakończył obrady XXX sesji Rady Gminy 

Zławieś Wielka. 

 

Poprawki do protokołu  XXX sesji z 28.12.2009r. wniesione przez radną Małgorzatę Kutnik. 

 

Str.5 uzupełnić wypowiedzi. 

1. Zbigniew Drewnowski- zapytał  jaką  radna ma  propozycję? 

2. Małgorzata Kutnik – stwierdziła, że jeżeli teraz się nie zablokuje i następne budynki 

będą tam powstawały, to powstaną kolejne problemy.  Taka decyzja powinna być 

podjęta dużo, dużo wcześniej. Problem ten nie powstał od 2007 roku. 

3. Zbigniew Drewnowski- stwierdził że jak ktoś się będzie chciał budować na tym 

terenie, to go uprzedzą. 

4. Wilmanowiczem 

 

 

Poprawki do protokółu  Nr XXX/2009wniesione przez radnego Krzysztofa Raka 

 

Zenon Podgórski- 

(między 7 i 8 wypowiedzią w  punkcie podjęcie uchwał podczas dyskusji nad Uchwałą Nr 

XXX/187/2009) 
 

Zapytał, czy skarga pana Rzeszutki to odosobniony przypadek, czy też istnieje możliwość, że 

większa liczba mieszkańców Czarnowa będzie występować z podobnymi wnioskami.  

 

 

                                                                                         Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

Protokółowała:                                                                     Zbigniew Drewnowski 

Mirosława Mycak 

 

 

 

 

 

 


